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Folketingsmedlem Torsten Gejl (ALT) har den 30. august 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 1838, som hermed besvares. 

Spørgsmål nr. S 1838: 

”Forholder ministeren sig til de mulige konsekvenser, det kan have for barnet, hvis 

fravalg af øremærket barsel ”går til spilde” set fra barnets perspektiv, og kan mini-
steren ydermere oplyse, om der er dialog med eksperter i spæd- og småbørns behov 

(udviklingspsykologer) om udformningen af den nye lovgivning, og i så fald 

hvilke?” 

Svar: 

Som jeg tidligere har tilkendegivet, så ønsker regeringen at gennemføre orlovsdi-

rektivet med størst mulig fleksibilitet, så familierne kan planlægge orlov efter deres 

behov og de individuelle hensyn, som den enkelte familie måtte brug for. 

Det er ikke nogen hemmelighed, at risikoen for, at ikke alle de øremærkede foræl-

dreorlovsuger vil blive benyttet, var en af grundene til, at Danmark ikke kunne 

støtte direktivet. 

Lige nu afventer jeg afslutningen på arbejdsmarkedets parters arbejde i Implemen-

teringsudvalget, og hurtigst muligt herefter vil jeg invitere Folketingets partier til 

politiske forhandlinger.  

Når der er udarbejdet et lovforslag, vil det blive sendt i høring i en bred kreds af in-

teressenter, herunder organisationer, der varetager børns interesser. 

 

Venlig hilsen 

Peter Hummelgaard 

Beskæftigelsesminister 
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